
Protokół Nr LVI/2023
sesji Rady Miejskiej w Wołczynie 

z dnia 27 września 2023 r.

Sesję rozpoczęto o godzinie 11.00, a zakończono o godzinie 12.15.
W sesji uczestniczyło 14 radnych zgodnie z listą obecności (załącznik do protokołu). 

lp nazwisko imię status

1 Antkowiak Waldemar obecny

2 Bar Kazimierz obecny

3 Bartosiński Jan obecny

4 Krzemiński Paweł nieobecny

5 Łuczek Waldemar obecny

6 Mały Szczepan obecny

7 Mazurczak Krystyna obecna

8 Mrugalski Ryszard obecny

9 Nowak Marek obecny

10 Nowak Ryszard obecny

11 Pasternak Marcin obecny

12 Schatt Jolanta obecna

13 Sękala Ewelina obecna

14 Teodorowska Agata obecna

15 Zarych Adam obecny

Protokół z sesji Rady Miejskiej Nr LV/2023 odbytej 30 sierpnia 2023 r. - radni przyjęli bez uwag. 

Porządek obrad radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o sesji. 

Nikt nie wniósł zmian do porządku obrad.

2. Interpelacje, wnioski i zapytania.

Radny Marcin Pasternak – podziękował za udzielenie odpowiedzi na zadane pytania i za wykonane prace 
remontowe, 
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- w nawiązaniu do jednego z wniosków w sprawie zwiększenia ilości ławek i koszy na śmieci co wiąże się z 
wydatkami budżetowymi, zaproponował, aby w perspektywie kiedy kończy się sezon na tężni  kosze 
przenieść w inne lokalizacje.

Radna Agata Teodorowska w imieniu mieszkańców ul. Jadwigi pytała, dlaczego od dwóch tygodni nie toczą
się roboty remontowe na tej ulicy?

Radny Waldemar Łuczek zabierając głos poruszył sprawę, którą zgłaszał też wiosną, a dotyczy uciążliwego w
naszym mieście ptactwa – wron, aktualnie rozmnożyły się już bardzo licznie, jest ich wszędzie pełno i są
dokuczliwe,
- pytał, czy gmina zamierza w okresie jesienno-zimowym podjąć jakieś działania ograniczenia gniazdowania,
- następnie poruszył problem przykrego zapachu, czy nie wpływa on negatywnie na nasze zdrowie, bo na
pewno na komfort życia.

Radny  Jan  Bartosiński  poruszył  sprawę  remontu  drogi  powiatowej  ul.  Mickiewicza  oraz  wyznaczenie
niezbędnych miejsc parkingowych,
- uważa,  że należy podjąć rozmowy ze Starostwem, ponieważ są możliwości pozyskania dofinansowania
z Polskiego Ładu.

3. Podjęcie uchwał Rady Miejskiej w Wołczynie: 

3.a. w sprawie zmiany budżetu gminy Wołczyn na 2023 rok,

Opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej do przedstawionego projektu uchwały jest pozytywna.

Dyskusji nie było.

głosowanie w sprawie zmiany budżetu gminy Wołczyn na 2023 rok

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 27 września 2023 r. czas 11:13:07 - 11:13:20

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 14 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 1 6.67 %

Uchwała Nr LVI/501/2023 Rady Miejskiej w Wołczyn  w sprawie zmiany budżetu gminy Wołczyn na
2023 rok (załącznik do protokołu).
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3.b. w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2028

Opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej do przedstawionego projektu uchwały jest pozytywna.

Dyskusji nie było.

głosowanie w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2028

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 27 września 2023 r. czas 11:14:16 - 11:15:39

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 13 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 13.33 %

Uchwała  Nr  LVI/502/2023  Rady  Miejskiej  w  Wołczyn  w  sprawie  zmiany  wieloletniej  prognozy
finansowej na lata 2023-2028 (załącznik do protokołu).

3.c. w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości

Opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej do przedstawionego projektu uchwały jest pozytywna.

Dyskusji nie było.

głosowanie w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 27 września 2023 r. czas 11:18:45 - 11:18:54

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 11 78.57 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 3 21.43 % nieoddanych głosów 1 6.67 %
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Uchwała  Nr  LVI/503/2023  Rady  Miejskiej  w  Wołczyn  w  sprawie  wysokości  stawek  podatku  od
nieruchomości (załącznik do protokołu).

3.d. zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia poboru podatków w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów 
oraz wynagrodzenia za inkaso

Opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej do przedstawionego projektu uchwały jest pozytywna.

Dyskusji nie było.

głosowanie zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia poboru podatków w drodze inkasa, 
wyznaczenia inkasentów oraz wynagrodzenia za inkaso

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 27 września 2023 r. czas 11:19:48 - 11:19:56

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 14 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 1 6.67 %

Uchwała Nr LVI/504/2023 Rady Miejskiej w Wołczyn zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia poboru
podatków  w drodze  inkasa,  wyznaczenia  inkasentów  oraz  wynagrodzenia  za  inkaso (załącznik  do
protokołu).

3.e. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 
Wołczyn oraz wsi Ligota Wołczyńska i Gierałcice w rejonie ulic Namysłowska - Kościelna

Opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej do przedstawionego projektu uchwały jest pozytywna.

W dyskusji głos zabrał:

Radny Marcin Pasternak – prosił o przekazanie informacji na temat zbycia nieruchomości byłego szpitala.

Burmistrz – w wypowiedzi swojej podkreślił, że Zgromadzenie Sióstr Elżbietanek w Katowicach od wielu lat
zabiegało aby zbyć ten obiekt,  zabiegano o inwestorów, aby wykorzystać ten obiekt  na cele opiekuńcze,
medyczne,
-  aktualnie  obiekt  został  sprzedany,  nabywcy  deklarują,  że  obiekt  ma  mieć  przeznaczenie  na  gabinety
lekarskie, ale też część mieszkalna stąd też potrzeba jest zmiany planu zagospodarowania przestrzennego,
- ma też informację, że siostry Elżbietanki będą miały swoją posługę przez okres trzech lat, to wynika przede
wszystkim z tego, że nie ma niestety powołań do Zakonu Elżbietanek.
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głosowanie w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego miasta Wołczyn oraz wsi Ligota Wołczyńska i Gierałcice w 
rejonie ulic Namysłowska - Kościelna

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 27 września 2023 r. czas 11:26:22 - 11:26:34

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 13 92.86 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 1 7.14 % nieoddanych głosów 1 6.67 %

Uchwała  Nr  LVI/505/2023  Rady  Miejskiej  w  Wołczyn  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Wołczyn oraz wsi Ligota Wołczyńska
i Gierałcice w rejonie ulic Namysłowska - Kościelna (załącznik do protokołu).

4. Informacja Burmistrza Wołczyna z działalności w okresie między sesjami (załącznik do protokołu). 

Burmistrz podkreślił sprawy:

- Unieważniono postępowanie przetargowe pn. Remont infrastruktury stadionu w zakresie widowni
w miejscowości Wołczyn – II etap, unieważnienie spowodowane było ponieważ oferta przekroczyła
kwotę  jaką  zamawiający  przeznaczył  na  realizację  zamówienia.  Zdecydowaliśmy  te  zadanie
wykonać przeznaczając większe środki finansowe na ten cel.  Ogłoszono ponowne postępowanie.
Termin  składania  ofert  upływa  27.09.2023  r.  Zadanie  obejmuje  dostawę  i  montaż  trybun
modułowych z łączną ilością siedzisk 126 szt.
-  Trwają  roboty  budowlane  na  zadaniu:  Budowa  kanalizacji  sanitarnej  w  Świniarach  Wielkich
i Krzywiczynach, termin realizacji: do 26 listopada 2023 r.
- Trwają roboty budowlane na zadaniu: Modernizacja infrastruktury kulturalnej w gminie Wołczyn,
termin realizacji: do 30 września 2023 r., z jednym zadaniem jest problem, jest opóźnienie realizacji
zadania w Rożnowie.

- Trwają roboty na zadaniu „Uporządkowanie gospodarki wodnej na terenie gminy Wołczyn”, termin
realizacji – 23 listopada 2023 r.
- Trwają roboty na zadaniu „Budowa i przebudowa infrastruktury sportowej w gminie Wołczyn”,
termin realizacji – 30 listopada 2023 r.
- Trwają roboty budowlane na zadaniu „Przebudowa i remont infrastruktury drogowej na terenie
gminy Wołczyn”, termin realizacji – 9 listopada 2023 r.
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-  Złożono  wniosek  pn.  „Budowa  i  przebudowa  infrastruktury  drogowej  w  gminie  Wołczyn”
obejmujący budowę i przebudowę  dróg w miejscowościach: Krzywiczyny, Gierałcice (do bloków)
oraz  Wołczyn (Krokusowa,  Irysowa).  Przedmiotowy wniosek uzyskał  dofinansowanie  w kwocie
2 mln zł z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych – edycja 6PGR.
-  Złożono  wniosek  o  dofinansowanie  w  ramach  Rządowego  Funduszu  Polski  Ład:  Program
Inwestycji Strategicznych - edycja dziewiąta -  Rozświetlamy Polskę. Wniosek obejmuje wymianę
nieenergooszczędnych  opraw  oświetlenia  ulic,  dróg,  skwerów  na  oprawy  typu  LED.  Kwota
wnioskowanych środków to 1.702.400,00 zł,
-  Przyjęto  243  wnioski  o  zwrot  podatku  akcyzowego  zawartego  w  cenie  oleju  napędowego
wykorzystywanego do produkcji rolnej na łączną kwotę 840 944,30 zł.
- Gmina Wołczyn złożyła do Opolskiego Kuratora Oświaty aktualizację wniosku na dotację celową
na wyposażenie szkół w podręczniki, materiały edukacyjne lub materiały ćwiczeniowe w 2023 roku
oraz  aktualizację  wniosku  na  dotację  celową  na  wyposażenie  szkół  w  podręczniki,  materiały
edukacyjne  lub  materiały  ćwiczeniowe  dostosowane  do  potrzeb  edukacyjnych  i  możliwości
psychofizycznych  uczniów  niepełnosprawnych  posiadających  orzeczenie  o  potrzebie  kształcenia
specjalnego w 2023 roku w łącznej kwocie 100 619,45 zł.
-  Gmina  Wołczyn  pozyskała  kwotę  14  000,00  zł  z  w  ramach  realizacji  Rządowego  programu
rozwijania szkolnej infrastruktury oraz kompetencji  uczniów i nauczycieli w zakresie technologii
informacyjno-komunikacyjnych na lata 2020-2024 -  „Aktywna tablica”.  Całkowity koszt  zadania
wynosi 17 500,00 zł. Z w/w dofinansowania skorzysta Liceum Ogólnokształcące w Wołczynie.
-  Wręczono  akty  nadania  stopnia  awansu  zawodowego  nauczycielom  (2)  Zespołu  Szkół  i  (1)
Przedszkola Publicznego w Wołczynie.
W ostatnim czasie odbyło się również wiele spotkań i wydarzeń, m.in.:
- po raz pierwszy odbyła się pierwsza edycja „RACE CROSS RUN”, bieg przełajowy, który cieszył
się bardzo dużym zainteresowaniem, podkreślił wielkie zaangażowanie Panów Manowita,
- odbyła się kolejna edycja turnieju Oldboys 35 plus o Puchar Burmistrza Wołczyna, kilkanaście
drużyn  z  całej  Polski,  też  cieszące  się  dużym  zainteresowaniem  sympatyków,  ale  zbyt  małym
zainteresowaniem mieszkańców,
- odbyło się  zebranie wiejskie  w Wierzbicy Górnej,  podczas którego dokonano wyboru nowego
Sołtysa, którym został Wiesław Makowski,
-  reaktywowane  ZHR  –  Stowarzyszenie  Zarzewie  zorganizowało  integracyjne  ognisko  -
stowarzyszenie  bardzo  aktywnie  działa,  służy  swoją  pomocą  przy  różnych  wydarzeniach
okolicznościowych, edukuje młodzież  jest to bardzo cenne ,
- odbył się drugi „Bieg Ślimaka” organizowany przez  Wołczyńską Akademię Sportu i Slow Jogg
Team Wołczyn, również cieszył się dużym zainteresowaniem i dużą frekwencją dzieci i młodzieży,
-  odbyło  się  spotkanie  integracyjne  -  święto  pieczonego  ziemniaka  zorganizowane  w  Sołectwie
Wierzchy,
- odbyła się uroczystość przekazania wozu bojowego dla OSP Komorzno, jednocześnie podpisano
umowę z jednostką OSP Wąsice na dofinansowanie zakupu lekkiego wozu pożarniczego.

Radna Ewelina Sękala – prosiła o informacje ze spotkania z firmą Mac Energy Tychy w sprawie
realizacji projektów farm wiatrowych w gminie Wołczyn, ponieważ jest to temat, który naprawdę
wzbudza zainteresowanie mieszkańców, czy powstaną i na jakim obszarze.
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Burmistrz – temat  odnawialnych źródeł energii jest coraz popularniejszy w naszym kraju, 
- spotkanie między innymi dotyczyło zmian ustawowych w zakresie odległości, wcześniej to  do 500
metrów  nie  można  było  postawić  wiatraków  terenów  zabudowanych,  ustawodawca  zmienił  tą
odległość do 700 m,
- aktualnie jest duże zainteresowanie firm w poszukiwaniu terenów na  postawienie wiatraków,
- nie jesteśmy w stanie odpowiedzieć na pytanie, czy w gminie powstaną farmy  fotowoltaiczne, czy
wiatrowe,  bo  jeżeli  wnioskodawca  spełnia  wymogi  dotyczące  odległości,  jeżeli  nie  ma
przeciwwskazań wynikających z raportów środowiskowych, to samorząd ma związane ręce, 
-  to  nie  pierwsze  spotkanie  w  tej  sprawie,  wiele  firm  przyjeżdża  żeby  zapoznać  się  z  planem
zagospodarowania przestrzennego,
- na ta chwilę nie mamy informacji żeby miała powstać jakaś farma, na razie firmy badają teren
i zabiegają o różnego rodzaju pozwolenia.

Radna  Ewelina  Sękala  –  pytała,  ile  firm  związanych  z  ekoenergią  wystąpiło  o  wydanie  map
lokalizacyjnych?

Burmistrz -  firmy oczywiście zwracają się do Urzędu, bo muszą wiedzieć, czy umiejscowienie jest
zgodne z planem zagospodarowania przestrzennego oraz ze studium uwarunkowań,
- podkreślił  również,  że lokowanie takich inwestycji  nie odbywa się  bez udziału społeczeństwa,
muszą być konsultacje społeczne,
- jeżeli chodzi o powstanie farmy fotowoltaicznej w Wierzchach mamy protesty mieszkańców ale
ostateczna decyzja nie należy do burmistrza, to inne instytucje decydują.

Radny Jan Bartosiński  poinformował,  że w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków
Gmina Wołczyn otrzymała dofinansowanie.

Burmistrz – w uzupełniając poinformował, że jest to już kolejna edycja dofinansowania remontu
zabytków w tej edycji spełniając oczekiwania wnioskodawców złożyliśmy około 30 wniosków.

5. W odpowiedziach na zapytania oraz inne zapytania głos zabrali:.

Zastępca Burmistrza - remont ulicy Jadwigi jest wykonywana przez firmę Remost, firma ta wykonuje również
remont ulicy Leśnej, prace są wykonywane wahadłowo,
- rozumiemy, że jest to uciążliwe dla mieszkańców, nie za bardzo mamy wpływ na to w jakim czasie i miejscu
jest  realizowana  inwestycja,  my  jedynie  pilnujemy,  aby  inwestycja  została  zrealizowana  w  terminie
określonym w przetargu .

Burmistrz  temat koszy na tężni, czy przenieść no jest to prosta sprawa, ale trzeba się zastanowić, czy nie
dokupić.
Odnośnie  uciążliwego zapachu,  nie  jest  jest  to  dla  nas  obojętne i  zwracamy uwagę  fermom,  czy  firmie
produkcyjnej wykorzystującej rolniczo ścieki, aby stosowali się do procedur i pozwoleń wodnoprawnych.
Jeśli  chodzi  o  ptactwo  jest  to  problem  od  lat,  będzie  trzeba  w  tym  okresie  jesienno-zimowym,
wczesnowiosennym eliminować gniazda ale walka z naturą jest trudna.
Co do ulicy Mickiewicza – jest to ulica powiatowa i wystąpiliśmy do Starostwa między innymi wskazując tą
ulicę do przebudowy, ale wiemy że Starostwo nie ma na tyle finansów, ale musimy się upominać i naciskać,
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aby składali  wnioski do programów rządowych starając się o dofinansowanie. Nie dotyczy to tylko ulicy
Mickiewicza, podobnie wygląda ul. Słowackiego, Drzymały.

Radny  Waldemar  Łuczek  stwierdził,  że  kiedyś  padły  słowa,  że  firma  Lesaffre  mogłaby  się  dołożyć  do
remontu ulicy rekompensując, że w dużym stopniu korzystają z tej drogi.
W dalszej wypowiedzi podziękował radnemu Pasternakowi za interwencję w sprawie remontu chodnika przy
parku.

Burmistrz stwierdził, że to my jako Gmina sugerowaliśmy Powiatowi jako zarządcy drogi, by rozmawiali z
Lesaffre, aby partycypowali w kosztach remontu drogi, bo prawdą jest że ciężki sprzęt transportowy dojeżdża
właśnie ta ulicą do Lesaffre.

Przewodniczący  Rady –  poinformował,  że  grupa  radnych zwróciła  się  z  wnioskiem o  przedyskutowanie
tematu utworzenia budżetu obywatelskiego, 
- temat był przedmiotem obrad posiedzenia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej, jesteśmy otwarci
ale żeby to wdrożyć wymaga to czasu i opracowania regulaminu procedowania budżetu obywatelskiego.
Burmistrz – podkreślił,  że w ostatnim czasie  firma Lesaffre  przeznaczyła środki  finansowe inwestując w
powstanie „Skweru Jaskółek”, również Lesaffre bardzo mocno wsparło Gminę przy organizacji „Race Cross
Run Wołczyn” w biegach przełajowych.

Radny Marcin Pasternak w imieniu mieszkańców prosił o podanie informacji na temat składu naszej solanki
choć  jest  on  na  tablicy  upubliczniony  oczekują  bardziej  szczegółowych  danych,  czy  woda  ta  ma
charakterystykę wody leczniczej, jakimi badaniami jest to podparte.
- Chciałbym się dowiedzieć, czy są prowadzone działania jeżeli chodzi o dystrybucję wody z punktu poboru
solanki na rzecz innych tężni i innych podmiotów. 
- Gmina złożyła wniosek o dofinansowanie budowy basenu termalnego, czy w perspektywie ma to być w
oparciu o te same źródło ?
- kolejna prośba o wyjaśnienie mieszkańcom co to są za tabletki jakiego rodzaju wrzucane do solanki.

Burmistrz - ta informacja jest na naszym obiekcie tężni na co wpływa i jakie są przeciwwskazania,
- natomiast,   czy ta woda może być wykorzystana, więc eksploatacja i  koncesja którą posiadamy jest na
potrzeby naszej tężni, nikt nie jest w stanie nam na tą chwilę określić na ile tego jest pod ziemią, czy starczy
powiedzmy na więcej,
- na tym etapie nie chcielibyśmy doprowadzić do sytuacji, że podpiszemy umowy, a braknie solanki,
- co do basenu  nie chciałbym rozbudzać jakieś przesadnej nadziei że Wołczynie powstaną baseny termalne,
- myślimy, żeby wybudować nowy basen z elementami termalnymi,
- jednak trzeba otwarcie powiedzieć, że aby wybudować basen musimy pozyskać znaczące dofinansowanie
środków zewnętrznych, bo gminy nie stać na to żeby z naszego budżetu wyłożyć środki na budowę basenu nie
mówiąc już później o eksploatacji i utrzymaniu,
-  wniosek złożyliśmy do Polskiego Ładu o dofinansowanie budowy nowego basenu.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej –  zamknął LVI  sesję Rady
Miejskiej w Wołczynie.

                                                                                                                 Przewodniczący Rady

                                                                                                                 Waldemar Antkowiak             8  

  Protokołowała  

  Julita Matelska 
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